
Gedeputeerde Staten van Gelderland 
 

 

 

 

 

 
 

 
 

Datum 
14 april 2020 

  
Zaaknummer 
2020-004757 

  
Inlichtingen 
Provincieloket 
026 359 99 99 
post@gelderland.nl 

 

    
  Blad 

 1 van 3 

       
   
   
   

Antwoord op Statenvragen PS 2020-220 
 
 
 De leden van  
 Provinciale Staten 
 
Beantwoording schriftelijke Statenvragen statenlid Dirk Vreugdenhil (ChristenUnie), René Westra 
(VVD), Daisy Vliegenthart (CDA), Charlotte de Roo (GroenLinks), Karin Jeurink (PvdA), Bennie 
Wijnne (SGP), Antoon Kanis (D66), Arjan de Kok (Forum voor Democratie), Marcel Bruins 
(50plus) over opkoop agrarische bedrijven ten behoeve van stikstofruimte door provincie Noord-
Brabant. 
 
 
 
Ingevolge het bepaalde in artikel 39 van het Reglement van Orde Provinciale Staten van Gelderland 
2017 doen wij u hieronder het antwoord van ons college op de vragen van Dirk Vreugdenhil 
(ChristenUnie), René Westra (VVD), Daisy Vliegenthart (CDA), Charlotte de Roo (GroenLinks), 
Karin Jeurink (PvdA), Bennie Wijnne (SGP), Antoon Kanis (D66), Arjan de Kok (Forum voor 
Democratie), Marcel Bruins (50plus) toekomen. 
 
Inleiding van de vragensteller: 
Het InterProvinciaal Overleg (IPO)1 en diverse media hebben bericht over het opkopen van 
agrarische bedrijven door de provincie Noord-Brabant, vooruitlopend op de mogelijkheid om door 
middel van extern salderen economische ontwikkeling mogelijk te maken. Het betreft voor een 
belangrijk deel het opkopen van (de rechten) van boerderijen buiten de provincie Noord-Brabant. 
De fracties van de ChristenUnie, VVD, CDA, GroenLinks, PvdA, SGP, D66, Forum voor Democratie 
en 50plus maken zich zorgen over de consequenties van deze handelswijze, omdat het ongewenste 
effecten kan hebben op de gebiedsprocessen in onze provincie. Wij vragen het college van GS om 
alles in het werk te stellen om te voorkomen dat ongewenste maatschappelijke effecten optreden 
als gevolg van het openstellen van externe saldering met stikstofruimte. 
 
Daarom hebben wij de volgende vragen voor het college van Gedeputeerde Staten: 
 

 
1 https://nieuws.ipo.nl/provincies-maken-afspraken-over-onderlinge-aankoop-stikstofrechten/ 
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Vraag 1: 
Hoe beoordeelt het college van GS de gang van zaken in Noord-Brabant met betrekking tot het 
opkopen van boerderijen in andere provincies? 
 
Antwoord: 
De provincie Noord-Brabant heeft onlangs stikstofrechten gekocht buiten de eigen 
provinciegrenzen om de ontwikkeling van een provinciaal project mogelijk te maken. De 
betreffende provincies (Drenthe, Zeeland en Noord-Holland) zijn door deze actie van Noord-
Brabant verrast. Deze gang van zaken keuren wij af.  
 
Vraag 2: 
Welke gevolgen heeft deze kwestie voor de samenwerking en inhoudelijke inbreng van GS 
met het Rijk en de andere provincies? 
 
Antwoord: 
De portefeuillehouders van de provincies hebben de ontstane situatie besproken en deze 
handelswijze afgekeurd. De provincie Brabant heeft hiervoor haar excuses aangeboden. De 
provincies willen voorkomen dat partijen her en der in Nederland stikstofruimte kunnen opkopen 
voor initiatieven die niet het gezamenlijk belang dienen. We vinden elkaar in dit uitgangspunt.  
 
Vraag 3: 
Welke gevolgen heeft de ‘methode-Brabant’ voor de Gelderse gebiedsgerichte aanpak van de 
stikstofproblematiek? 
 
Antwoord: 
Gedeputeerde Staten willen niet dat lukraak agrarische bedrijven worden opgekocht. Wij kiezen 
voor een werkwijze waarbij extern salderen een praktische mogelijkheid moet zijn die ruimte biedt 
voor initiatiefnemers uit alle sectoren, waaronder de agrarische sector, bouw en industrie. Extern 
salderen mag niet ten koste gaan van de leefbaarheid in het landelijk gebied of mogelijkheid om te 
kunnen boeren. Zolang we de regels niet open hebben gesteld, is extern salderen met een agrarisch 
bedrijf met productierechten niet mogelijk.  
 
Vraag 4: 
Op welke manier borgt het college van GS dat de relatie met de verschillende betrokken 
sectoren in de ontwikkeling van de gebiedsgerichte aanpak hierdoor niet wordt geschaad? 
 
Antwoord: 
Wij werken samen met sectorpartners uit de bouw, industrie, landbouw, natuur en mobiliteit aan 
de Gelderse Maatregelen Stikstof. Zo bouwen we gezamenlijk aan een integraal pakket aan 
maatregelen voor stikstofreductie en natuurversterking rondom de Veluwe, Achterhoek en 
Rijntakken. In lijn met deze wijze van samenwerking, betrekken wij onze sectorpartners ook de 
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komende weken rondom de voorliggende regels voor extern salderen om hierbij aandachtspunten 
en mogelijke effecten goed in beeld te hebben en mee te kunnen wegen in onze besluitvorming 
zodat wij op een zorgvuldige en transparante wijze uiteindelijk een keuze kunnen maken. Extern 
salderen zal in een aantal gevallen voor initiatiefnemers noodzakelijk zijn. Daarbij hebben we 
aandacht voor een goede balans tussen wonen, werken en onze natuur.  
 
Vraag 5: 
Welke uitgangspunten hanteert het college van GS bij het opstellen van voorwaarden met 
betrekking tot extern salderen met stikstofruimte? 
 
Antwoord: 
Ten eerste stellen we centraal dat hier zorgvuldigheid boven snelheid moet gaan. Wij willen hierbij 
horen wat de aandachtspunten uit de sectoren zijn. Wij kiezen er in Gelderland voor om hier de tijd 
voor te nemen. Daarnaast moet extern salderen een praktische mogelijkheid zijn die ruimte biedt 
voor initiatiefnemers uit alle sectoren, waaronder de agrarische, de bouw en de industrie. Maar die 
niet mag leiden tot ongewenste, maatschappelijke effecten, waaronder van aangekochte opstallen 
of verloedering van het landschap. De leefbaarheid in het landelijk gebied moet behouden blijven, 
evenals de mogelijkheid om te kunnen boeren. Toekomstperspectief voor duurzaam boeren in 
Gelderland, ook voor opvolgende generaties, vinden we hierbij belangrijk.  
 
Vraag 6: 
Bent u bereid om Provinciale Staten te informeren over de ontwikkelingen rond de 
totstandkoming van de stikstofregels? 
 
Antwoord: 
Ja. Wij zullen uw Staten consulteren voordat we deze wijziging in de beleidsregels doorvoeren.  
 
Gedeputeerde Staten van Gelderland 
John Berends - Commissaris van de Koning 
Pieter Hilhorst - secretaris 
 
 
 


